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KRÁTKÉ ZPRÁVY Z MĚSTA

Harrachovský zpravodaj má svůj QR kód
Podívejte se rychleji a snadněji, co se psalo v minulém čísle no-
vin. Tento QR kód vás odkáže na webovou stránku Harrachova, 
konkrétně do sekce zpravodaj.
QR kódy jsou nástroje umožňující rychlý přenos dat do tele-
fonu. Mají podobu černobí-
lých čtverečků a můžete 
se s nimi setkat třeba na 
plakátech, v časopisech, 
na obalech produktů, ve 
fakturách …. Po jejich 
naskenování se vám nej-
častěji zobrazí informace 
na webu – například 
konkrétní webové stránky, 
receptura výrobku nebo 
třeba pravidla soutěže. 

QR kódy toho ale umí mnohem víc. Rychle vám uloží kon-
takt do telefonu, načtou GPS souřadnice a můžete s nimi 
zaplatit i v obchodě.
Abyste si zobrazili údaje z QR kódu, potřebujete jen chytrý 
mobilní telefon s fotoaparátem a některou ze speciálních 
aplikací, které si můžete zdarma stáhnout.
Stejně snadno pak vytvoříte i vlastní QR kód. Na internetu je 
mnoho online generátorů, které jsou k dispozici zdarma. Do 
jednoho QR kódu přitom uložíte přibližně 4 300 znaků.
Načtení QR kódu je opravdu velmi snadné
1/ Spusťte aplikaci čtečka QR kódů.
2/ Zaměřte se na obrázek QR kódu a počkejte, než jej čtečka 
zaostří a naskenuje.
Zvolte akci, kterou vám čtečka nabídne. Např. když se jedná 
o webovou adresu, nabídne vám otevření webu v interneto-
vém prohlížeči vašeho mobilu, u vizitky přidání kontaktu do 
telefonu, u SMS otevření SMS a její předvyplnění atd.



ZPRÁVY Z MĚSTA

Harrachov spouští nový systém financování aktivit na 
podporu cestovního ruchu. Za tyto aktivity převezme plnou 
zodpovědnost Sdružení pro rozvoj cestovního ruchu 
v Harrachově (dále Sdružení) a HARRACHOV CARD s. r. o. 

HARRACHOV CARD s. r. o., je společnost, 
jejímž zakladatelem je Sdružení pro rozvoj 
cestovního ruchu v Harrachově (dále Sdružení). 
Obě organizace se v Harrachově starají o turis-
tický ruch (kulturní a sportovní akce, koncerty, 
závody, vernisáže atp). Nově prošly reorgani-
zací, která má zajistit nové zdroje financování 
podpory cestovního ruchu v Harrachově. 
„Kulturní akce by už nadále neměly být podpo-
rované přímo z rozpočtu Harrachova. Jednalo se 
o ztrátové položky, které si v době, kdy je město 
zadlužené, nemůžeme dále dovolit. HARRA-
CHOV CARD, s. r. o., a Sdružení pro rozvoj 
cestovního ruchu v Harrachově za kulturní akce 
převezme plnou zodpovědnost a budou je finan-
covat ze svého rozpočtu,“ vysvětluje místosta-
rosta Harrachova Tomáš Vašíček. 
Rozpočet Sdružení a HARRACHOV CARD budou nově tvořit 
čtyři složky: pronájem majetku (který město Harrachov poskytne 
Sdružení – pozemky, nemovitosti a vybavení – pódium, stánky, 
zvukařská technika, aj.), příspěvek na rozvoj cestovního ruchu 
v Harrachově (platí ubytovatelé), vstupné z kulturních akcí a část 
lázeňského poplatku (ze zákona platí hosté). 
„HARRACHOV CARD dostanou nově všichni ubytovaní hosté. 
Dosud to byli pouze ti, kteří se ubytovali u člena Sdružení,“ říká 
místostarosta Harrachova Tomáš Vašíček. Základní zelenou 
kartu dostanou všichni hosté (od ubytovatele). Modrou kartu 
pak dostanou ti hosté, kteří jsou ubytováni u člena Sdružení. 
V kartách je rozdíl v počtu poskytovaných slev, jejich výši i regio-
nálním zásahu. 
„Reorganizací chceme zajistit, aby aktivity Sdružení a HARRA-
CHOV CARD sloužily všem hostům bez výjimky, bez ohledu na 
to, kde host bydlí a na jak dlouho k nám přijel. Přejeme si, aby se 

u nás hosté cítili vítáni a rádi se sem vraceli,“ říká za 
HARRACHOV CARD Vladimíra Černá. 
Členy Sdružení, kteří přispívají do rozvoje cestovního ruchu, jsou 
harrachovští majitelé hotelů a pensionů, apartmánů, Sportovní 
Areál Harrachov a město Harrachov, lyžařské školy, půjčovny 

sportovních potřeb, 
restaurace a obchody. 
Členem se mohou stát 
i fyzické osoby. Sdruže-
ní vydává propagační 
materiály, mapy, letáky, 
tipy na výlety, které svým 
členům zpět přeroz-
děluje. Základní sadu 
propagačních materiálů 
dostanou nově zdarma 
všichni ubytovatelé, 
i když členy Sdružení 
nejsou. Členové Sdružení 
pak obdrží plnou paletu 
propagačních tiskovin 

(mapy, letáky, doporučení na výlety...). 
„Cílem reorganizace je zvýšit návštěvnost a spokojenost hostů. 
Dle našeho názoru z reorganizace Sdružení a HARRACHOV 
CARD budou profitovat všichni, kterých se turistický ruch týká – 
tedy hosté, ubytovatelé, majitelé půjčoven, restaurací, lyžařských 
škol a další podnikatelé,“ dodává předseda Sdružení pro rozvoj 
cestovního ruchu v Harrachově Radek Pilař. 
Členský příspěvek do Sdružení pro rozvoj cestovního ruchu v Ha-
rrachově, z. s. je pro ubytovatele ve výši 572 Kč pokoj/rok. Každý 
ubytovatel, který je členem Sdružení, může hostům vystavovat 
zdarma na dobu pobytu modrou Harrachov Card. Do Sdružení je 
možné podat přihlášku kdykoliv v průběhu roku. Kartu hosta je 
možné vystavovat po uhrazení členského příspěvku.

Více informací k HARRACHOV CARD naleznete na 
www.harrachovcard.cz.

rované přímo z rozpočtu Harrachova. Jednalo se 

Harrachovští zastupitelé schválili nový způsob financování 
cestovního ruchu, poplatky za odpady, smlouvy se sponzory 
i termín stanovení rozpočtu na další rok 
1)  Poplatky za odpady budou Harrachovští platit i příští rok, a to ve výši 650 Kč/osobu a rok. Odpady se v uplynulých letech 
neplatily, Harrachovští začali za odpady platit až v loňském roce. Harrachov s necelými 1,5 tis. obyvatel má objem odpadů 
jako desetkrát větší město, a to vlivem turistického ruchu a počtu apartmánových domů. Velkým problémem Harrachova je 
také netřídění odpadů, např. na každého obyvatele včetně nemluvňat vychází na 67 kg skla ročně.

„Nově město požádalo o placení poplatků za odpady i majitele apartmánových domů. V této chvíli uzavřelo město takové 
smlouvy ve výši 140 tis. Kč,“ říká místostarosta Petr Dostalík. 

2)  Rozpočet města určí zastupitelé v roce 2021. „V tomto stavu, kdy nevíme, co nastane, jaká bude situace kolem koronaviru 
a příjmy města, není možné rozpočet zodpovědně sestavit,“ vysvětluje starosta Jaroslav Čech. 

3)  Zastupitelé schválili smlouvy se sponzory na dary v hodnotě přes 2 mil. Kč. Program dobrovolných příspěvků na rozvoj 
sportu a činnost mládeže funguje od letošního května. Dárci pocházejí z řad developerů a harrachovských podnikatelů. 
1,5 mil. Kč je vázáno na nákup nové rolby. 

                                                                                                                      H a n a  Ve s e l á  
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INFORMACE PRO OBČANY

Vybráno to nejzajímavější z Rozhodnutí starosty města Harrachov č. 27 ze dne 4. 11. 2020 
Přejmenování Krakonošových trhů
Starosta města Harrachova schvaluje přejmenování Krakonošových 
trhů, každoročně v termínu 26. 12.–1. 1., na Harrachovské trhy.
Schválení navýšení počtu členů Komise cestovního ruchu a jmenování 
člena komise
Starosta města Harrachova schvaluje navýšení počtu členů Komise 
cestovního ruchu o jednoho člena; a jmenuje paní Renatu Konvalinko-
vou jako členku komise, s platností od 4. 11. 2020.
Výroční zpráva o činnosti Základní školy dr. h. c. Jana Masaryka, 
Harrachov, p. o., za školní rok 2019/2020
Starosta města Harrachova schvaluje Výroční zprávu o činnosti 
Základní školy dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o., za školní rok 
2019/2020.
Žádost o vyjádření souhlasu zřizovatele s přijmutím sponzorského 
daru pro Základní školu dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o.
Starosta města, jako statutární zástupce zřizovatele Základní školy  
dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o., souhlasí s žádostí a schva-
luje přijmutí sponzorského daru ve výši 20 000 Kč pro základní školu, 
na zakoupení vybavení ke zlepšení výuky. 
Žádost o souhlas s užíváním cvičné plochy
Starosta města schvaluje dohodu o užívání části pozemku č. 1034/15 
v k. ú. Harrachov, za účelem cvičné plochy dle zákona č. 247/2000 
Sb., o získávání a zdokonalování odborné způsobilosti k řízení moto-
cyklů a o změnách některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů.
Žádost o udělení záštity – „Harrachovská noc pod hvězdami“
Starosta města schvaluje žádost a uděluje záštitu na nočním skialpo-
vým závodem „Harrachovská noc pod hvězdami“.
Zjednání nápravy ve věci Obecně závazné vyhlášky č. 1/2020, o míst-
ním poplatku za provoz systému sběru, shromažďování, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů
Starosta města schvaluje zjednání nápravy ve věci Obecně závazné 
vyhlášky č. 1/2020, o místním poplatku za provoz systému sběru, 

shromažďování, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů, formou nové obecně závazné vyhlášky.
Stanovisko města Harrachova k řešení dopravní situace v Anenském 
údolí
Starosta města schvaluje řešení dopravní situace v Anenském údolí, 
kdy bude v této lokalitě umístěno dopravní značení „Obytná zóna“.
Konání veřejné sbírky „Oprava kaple sv. Alžběty a jejího okolí“
Starosta města schvaluje konání veřejné sbírky „Oprava kaple sv. 
Alžběty a jejího okolí“.
Žádost o snížení maximální povolené rychlosti na komunikaci E65 
v úseku Harrachov
Starosta města bere na vědomí žádost o snížení maximální povolené 
rychlosti na komunikaci E65 v úseku Harrachov a prověří možnost 
úsekového měření. Starosta města prověří možnost úsekového měření 
nebo vybudování kruhového objezdu na křižovatce při vjezdu do 
centra Harrachova.
Informace z KRNAPu
Starosta města bere na vědomí informace z KRNAPu:
- č. 09878/2020 – zahájení správní řízení „Výměna přípojky – Harra-
chov ev. č. 24“
- č. 09903/2020 – souhlas – sloučení pozemku a změna využití této 
části
Spolupráce s ASM Harrachov, o. p. s.
Starosta města bere na vědomí žádost o spolupráci a podporu od 
Areálu skokanských můstků, Harrachov, o. p. s, na rok 2021. Podpora 
a spolupráce bude za účasti Svazu lyžařů ČR, který je zároveň garan-
tem této spolupráce.
Akce „Zdravá záda“
Starosta města schvaluje akci „Zdravá záda“ na Základní škole dr. h. 
c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o. Na základě podnětu od rodičů je 
nutné nalézt řešení přetížených zad školních tašek školáků ZŠ.

Vybráno to nejzajímavější z Rozhodnutí starosty města Harrachov č. 28 ze dne 16. 11. 2020

Darovací smlouva – Svazek obcí Mikroregion Tanvaldsko
Starosta města Harrachova schvaluje darovací smlouvu s dárcem 
Svazek obcí Mikroregion Tanvaldsko, na dva panely se stojnami, které 
byly pořízeny v rámci projektu „Místa s tradicí“.
Vyjádření města k bodům projednávaných stavební komisí
Starosta města Harrachova bere na vědomí zápis stavební komise č. 6.
Rozhodnutí č. 1: Město Harrachov vydává souhlasné stanovisko 
s předem stanovenými podmínkami, na základě žádosti, stanoviska 
stavební komise, po posouzení projektové dokumentace a skutečnosti 
v terénu, se stavebním záměrem – odstranění stavby ubytovacího 
zařízení č.p. 176 v k. ú. Harrachov.
Rozhodnutí č. 2: Město Harrachov vydává souhlasné stanovisko, na 
základě žádosti, stanoviska stavební komise, po posouzení projektové 
dokumentace a skutečnosti v terénu, se stavebním záměrem – Harra-
chov objekt č. p. 456 k. ú. Harrachov – stavební úpravy – změna 
stavby před dokončením.
Rozhodnutí č. 3: Město Harrachov vydává stanovisko, na základě 
žádosti, stanoviska stavební
komise, po posouzení projektové dokumentace a skutečnosti v terénu, 
se stavebním záměrem – stavební úpravy a přístavba Harrachov  
č. ev. 13, kdy město požaduje předložit původní a nový stav zástavby, 
soulad záměru s ÚP, vyvolání schůzky s investorem.
Rozhodnutí č. 4: Město Harrachov vydává souhlasné stanovisko, na 
základě žádosti, stanoviska stavební komise, po posouzení situačního 
výkresu a skutečnosti v terénu, se stavebním záměrem – vodovodní 
a tlaková kanalizační přípojka pro č. ev. 22 v k. ú. Harrachov, bez 
připomínek.
Rozhodnutí č. 5: Město Harrachov vydává souhlasné stanovisko, na 
základě žádosti, stanoviska stavební komise, po posouzení studie 
a skutečnosti v terénu se stavebním záměrem – architektonická studie 

– řešení centrálního prostoru před kostelem sv. Václava a stávajícího 
objektu garáží v k. ú. Harrachov. Město upozorňuje, že navržené vyu-
žití území není v současnosti v souladu s platným ÚP a je nutné řešit 
změnu stávajícího ÚP.
Rozhodnutí č. 6: Město Harrachov vydává souhlasné stanovisko, na 
základě žádosti, stanoviska stavební komise, po posouzení projektové 
dokumentace a skutečnosti v terénu, se stavebním záměrem – mo-
dernizace biatlonového areálu SKP Harrachov v k. ú. Harrachov, bez 
připomínek.
Schválení komise pro posuzování návrhů na vyřazení majetku
Starosta města Harrachova schvaluje komisi pro posuzování návrhu 
na vyřazení majetku ve vlastnictví města Harrachova, a to ve složení: 
předseda – Ing. Jaroslav Čech, členové – Mgr. Tomáš Vašíček, Ing. 
Michal Bartoš, Mgr. Vladimír Josífek.
Obnova fólií na autobusech Busline
Starosta města Harrachova souhlasí s obnovou fólií na autobusech 
Busline v rámci barterové smlouvy. Návrh bude projednán se Sdruže-
ním cestovního ruchu Harrachov.
Smlouva o spolupráci při zajištění dopravní obslužnosti Libereckého 
kraje 2021
Starosta města Harrachova schvaluje smlouvu č. OLP/4082/2020 
o spolupráci při zajištění dopravní obslužnosti Libereckého kraje na 
období roku 2021.
Zápis z Komise životního prostředí a technických věcí
Starosta města Harrachova schvaluje zápis Komise životního prostře-
dí a technických věcí č. 3 ze dne 4. 11. 2020.
Komise pro provedení inventarizací majetku města Harrachova
Starosta města Harrachova schvaluje komise pro provedení inventari-
zací majetku města Harrachova k 31. 12. 2020.



Žádost o vyjádření souhlasu zřizovatele s přijmutím sponzorského 
daru pro Základní školu dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o.
Starosta města, jako statutární zástupce zřizovatele Základní školy dr. 
h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o., souhlasí s žádostí a schvaluje 
přijmutí sponzorského daru ve výši 20 000 Kč pro základní školu od 
společnosti EMBA, spol. s r. o., na zakoupení interaktivní tabule.
Žádost Základní školy dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o., 
o převod finančních prostředků do investičního fondu a souhlas se 
zakoupením interaktivní tabule
Starosta města, jako statutární zástupce zřizovatele Základní školy 
dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o., schvaluje žádost o převod 
finančních prostředků do investičního fondu a souhlasí se zakoupe-
ním interaktivní tabule a postupuje tento bod do dalšího zasedání 
Zastupitelstva města Harrachova.
Cenové podmínky za poskytované služby pro rok 2021 – SKS
Starosta města schvaluje cenové podmínky Severočeských komunál-
ních služeb s. r. o., za poskytované služby pro rok 2021.
Informace z KRNAPu
Starosta města bere na vědomí informace z KRNAPu:
- č. 10376/2020 – rozhodnutí o povolení výjimky ze zákazu vjezdu

- č. 10664/2020 – oznámení o zahájení správního řízení – pořizování 
snímků pomocí bezpilotního letadla
- č. 10611/2020 – zahájení správního řízení – výjimka ze zákazu 
vjezdu
- č. 10507/2020 – zahájení správního řízení – sledování stavu biotopů
- č. 09094/2020 – rozhodnutí o udělení souhlasu „výměna přípojky – 
Harrachov ev. č. 24“
- č. 10488/2020 – zahájení správního řízení – výjimka ze zákazu 
vjezdu
- č. 10337/2020 – usnesení – zastavení správního řízení „Poslední 
závod“
Přidělení městských bytů
Starosta města schvaluje, na základě doporučení sociální komise, 
žádosti o přidělení městských bytů:
- č. žádosti 1542/2020 – přidělen byt v bytovém domě na adrese 
Harrachov, Nový Svět č. p. 463 s podmínkou, že jde o služební byt pro 
MŠ.
- č. žádosti 1930/2020 – přidělen byt v bytovém domě na adrese 
Harrachov č. p. 155, z důvodu sociálně zdravotního případu.

Vybráno to nejzajímavější z Rozhodnutí starosty města Harrachov č.  29 – 30 ze dne 8. 12. 2020

Oprava místní komunikace na sídlišti „Naplaveniny“
Starosta města Harrachova schvaluje návrh podání žádosti o dotaci 
z programu Podpora obnovy a rozvoje venkova (2021) vyhlášeným 
Ministerstvem pro místní rozvoj České republiky, a to na akci „Oprava 
místní komunikace na sídlišti Naplaveniny“.
Zakoupení interaktivní tabule – ZŠ dr. h. c. Jana Masaryka, Harra-
chov, p. o.
Starosta města Harrachova schvaluje zakoupení nákup interaktivní 
tabule SMART Board 885 + dataprojektoru s ultrakrátkou projekcí + 
pylonového pojezdu s křídly, a to Základní školou dr. h. c. Jana Masa-
ryka, Harrachov, p. o. 
Návrh na zrušení VPS č. 2/2017
Starosta města Harrachova schvaluje podání návrhu na zrušení 
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí individuální účelové neinvestiční 
dotace č. 2/2017.
Žádost o dotaci „Město Harrachov – podpora infrastruktury a vyba-
venosti města“
Starosta města Harrachova schvaluje návrh podání žádosti o dotaci 
ze Státního fondu životního prostředí ČR dle výzvy č. 5/2020 v rámci 
podporované aktivity 5.5.A na projekt s názvem „Město Harrachov – 

Podpora infrastruktury a vybavenosti města“.
Žádost o dotaci „Město Harrachov – revitalizace hřišť a míst odpo-
činku“
Starosta města Harrachova schvaluje návrh podání žádosti o dotaci 
v rámci dotačního titulu 117d8210H Podpora budování a obnovy 
míst aktivního a pasivního odpočinku v podprogramu MMR Podpora 
obnovy a rozvoje venkova na projekt s názvem „Město Harrachov – 
revitalizace hřišť a míst odpočinku“.
Informace z KRNAPu
Starosta města Harrachova bere na vědomí informace z KRNAPu:
- č. 09441/2020 – rozhodnutí o udělení výjimky – povolení výzkumné 
činnosti
Oznámení výsledků forenzního auditu, technických auditů budov 
a závěry znaleckého posudku
Starosta města Harrachova bere na vědomí výsledky forenzního au-
ditu, technických auditů budov č. p. 462–463, č. p. 593–595 a závěry 
znaleckého posudku týkajícího se budov č. p. 371, č. p. 444 a budovy 
bez čísla popisného nalézající se na pozemku st. p. č. 967 a 580 
k. ú. Harrachov.

INFORMACE PRO OBČANY

Od 1. 1. 2021 dochází na základě Obecně závazné 
vyhlášky města Harrachov č. 4/2020 o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů ke změně sazby tohoto poplatku.

Sazba poplatku činí 650 Kč za kalendářní rok, tato částka je splatná 
jednorázově ke dni  30. 4. 2021.

Poplatníkem je každá fyzická osoba přihlášená v obci a každá fyzická 
osoba vlastnící stavbu k rodinné rekreaci, byt či dům, kde není nikdo 
trvale hlášen.
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Veřejná sbírka kaple sv. Alžběty
Je otevřena veřejná sbírka „Rekonstrukce  
kaple sv. Alžběty“. 

Termín sbírky: 8. 1. 2021 – neurčito.
Bezhotovostní platba: přispívat na opravu kaple můžete 
převodem na transparentní účet u České spořitelny, a. s., č. ú.: 
30031-1263085389/0800.
Platba v hotovosti: zapečetěná kasička pro příspěvky v hoto-
vosti je k dispozici v interiéru kaple sv. Alžběty. Přispívat můžete 
kdykoliv.
Potvrzení o platbě: je možné žádat potvrzení o darované 
částce, které může sloužit jako podklad pro snížení daňového 
základu. V případě žádosti o vystavení potvrzení pište na adresu 
referent@harrachov.cz 

Podmínky sbírky
1. Účel sbírky: vybrané prostředky budou použity na rekon-
strukci a vybavení vnitřních a vnějších prostor kaple sv. Alžběty 
včetně jejího okolí.
2. Doba konání sbírky: na dobu neučitou.
3. Druh platby: přispívat je možné převodem na transparentní účet 
30031-1263085389/0800 vedený u České spořitelny, a. s., nebo 
v hotovosti do zapečetěné kasičkyv interiéru kaple. 
4. Průběžné vyúčtování sbírky: první průběžné vyúčtování sbír-
ky proběhne 31. 12. 2021. 
5. Realizace účelu sbírky: veškeré vybrané finanční prostředky 
budou předány / převedeny na účet správce kaple, kterým je 
město Harrachov. Z finančních prostředků budou realizovány 
opravy a rekonstrukce. Vyúčtování a soupis oprav a prací bude 
zveřejněn na stránkách obce: www.harrachov-sbírky.cz

QR PLATBA
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Nové pekařství
V Harrachově bylo otevřeno nové pekařství vedle hotelu
Karolína. Otevřeno je od 6.15 do vyprodání pečiva.  
V nabídce jsou kromě různých druhů pečiva v omezeném 
množství i uzeniny, sýry a máslo. Koupit se dají z okýnka  
i studené nebo teplé nápoje.



HASIČI RADÍ OBČANŮM

Nástup zimního období přináší kromě radosti milovníkům 
zimy a vyznavačům zimních sportů také řadu starostí a ne-
příjemných událostí spojených s poklesem teplot, vytápěním 
objektů či vznikem námraz a přívaly sněhu. Výjezdy hasičů 
v tomto období souvisejí převážně s požáry spojenými s pro-
vozem kotlů centrálního vytápění a dopravními nehodami. 

Požáry a otravy oxidem uhelnatým
Zastavme se nejdříve u problematiky topné sezóny a při-
pomeňme si v této souvislosti alespoň několik základních 
informací. Základní lhůta pro čištění spalinové cesty na 
pevná paliva s celoročním provozem (např. běžný rodinný 
dům), kde je výkon kotle do 50 kW, je 3x ročně. U spotřebiče 
na kapalná paliva 2x ročně a 1x za rok je potřeba provést 
údržbu spotřebiče na plynná paliva. Vyhláška ministerstva 
vnitra číslo 34/2016 Sb., o čištění, kontrole a revizi spalino-
vé cesty je benevolentní v tom, že umožňuje občanům, pokud 
jsou toho schopni, si čištění spalinové cesty na pevná paliva 
provést svépomocí. Minimálně jednou do roka však musí 
komín prohlédnout kominík. 
Je-li před znovuuvedením zařízení do provozu po klimaticky 
teplém období zanedbána pravidelná údržba, hrozí jeho 
uživateli kromě nebezpečí požáru i možnost otravy oxidem 
uhelnatým. Ta může nastat jak v případě špatně průchodné-
ho komínového tělesa, tak i poruchou samotného tepelného 
zdroje. Vzhledem k tomu, že záludnost úniku oxidu uhelna-
tého spočívá v tom, že není vidět ani cítit, doporučujeme při 
užívání těchto zařízení instalaci detektorů oxidu uhelnatého. 

Dopravní nehody
Také pro snížení možnosti vzniku dopravních nehod v zim-
ním období je důležité dodržovat určitá pravidla. Rozhodně 
bychom před jízdou neměli zapomínat na řádné očištění vo-
zidla od sněhu a námrazy. Malé průzory v čelním skle nejsou 
pro bezpečný výhled z vozu zdaleka dostačující. Dejme za 
jízdy pozor také na padající sníh a led ze střechy vozidel, díky 
kterému může dojít k dopravní nehodě.
Nezapomeňme na novelu zákona č. 361/2000 Sb., o pro-

vozu na pozemních komunikacích, zákon č. 133/2011 Sb., 
v souvislosti s povinností používat v období od 1. listopadu 
do 31. března zimní pneumatiky, pokud to stav vozovky 
vyžaduje. A také na to, že pro jízdu na sněhu bychom je měli 
hustit o cca 20 kPa více než v létě. S tvorbou náledí je třeba 
nejčastěji počítat na mostech, v lesních úsecích a ve vyjetých 
podélných stopách. Odstup mezi vozidly je důležité udržovat 
větší než na suché vozovce. Minimálně tolik metrů, kolik činí 
polovina naší rychlosti v km. Mějme také na paměti, že vytá-
pění vozu a vytvářené teplo přispívá k větší únavě a ospalosti, 
proto je nutný pravidelný přísun čerstvého vzduchu. 
Zároveň bychom měli pamatovat na to, že v zimním období 
můžeme uvíznout na silnicích v kolonách i několik hodin. 
Proto je vhodné mít při jízdách na delší vzdálenost plnou 
palivovou nádrž, ve vozidle deku, případně teplé nápoje. Při 
jízdě do horských oblastí nezapomeňme na zimní řetězy, lo-
patu a trochu písku vhodného k podsypání kol vozu uvízlého 
na zledovatělé vozovce.

Odstraňování ledu a sněhu ze střech budov
Za bezpečný stav a údržbu střech zodpovídají výhradně maji-
telé objektů, kteří jsou povinni průběžně odstraňovat sníh 
a led ze střech, aby nebyla střešní konstrukce nadměrně zatí-
žena a nedošlo k ohrožení kolemjdoucích lidí nebo majetku. 
Je tedy na vlastnících nemovitostí údržbu provést vlastními 
silami nebo si včas zajistit specializovanou firmu, která sníh 
ze střech odklidí. Pokud to nejde, je třeba rizikový prostor 
alespoň viditelně označit nebo ohradit.
Obecně lze říci, že profesionální hasiči sníh, rampouchy 
nebo ledové převisy ze střech neodklízejí. Jsou určeni k zá-
chranné činnosti a zasahují pouze tehdy, když jsou bezpro-
středně ohroženy životy, zdraví a majetek občanů. Mohou 
pomoci v místech s větším pohybem osob, zejména u budov 
s veřejným zájmem, jako jsou například školy, školky, zdra-
votnická zařízení, úřady, domovy pro seniory. U obecních 
budov mohou být na pomoc povoláni se svojí technikou 
dobrovolní hasiči, jejichž zřizovatelem je příslušná obec.

p o r .  M g r .  I v a  M i c h a l í č k o v á 
H Z S  L i b e r e c k é h o  k r a j e 

Mimořádné události spojené se zimním obdobím

V první půli měsíce prosince 2020 byli harrachovští dobro-
volní hasiči povoláni ke dvěma zásahům. 

První událost se týkala úniku ropné látky na mezinárodní 
silnici I/10 v úseku od čerpací stanice Benzina po služebnu 
místní policie. Stalo se tak ve čtvrtek 3. prosince v odpoledních 
hodinách. Při příjezdu na místo byl zjištěn nesouvislý únik rop-
né látky. Toto bylo nahlášeno na operační dispečink krajského 
hasičského záchranného sboru. Jednotce bylo sděleno, že na 
místo události byla také vyslána jednotka profesionálních hasi-
čů z Tanvaldu. Naši hasiči posypali zasažené místo sorbentem 
a pokračovali v zasypávání nejvíce zasažených míst po hlavní 
silnici směrem z Harrachova.
Po zhruba 500 m se pak setkali s tanvaldskou jednotkou. 
Poté se jednotka následně na pokyn velitele zásahu vrátila na 
základnu.

O necelé dva dny později, přesněji v sobotu 5. prosince před 
pátou hodinou ranní, byla harrachovská dobrovolná jednot-
ka svolána na výjezd k požáru nízké budovy v Rokytnici nad 
Jizerou, a to na letní straně. Po příjezdu na místo události byla 
naše jednotka vzhledem k dostatečnému počtu sil a prostředků 
ponechána jako záloha na místě události. Po likvidaci požáru 
a předání místa události se jednotka na pokyn velitele zásahu 
vrátila zpět do Harrachova na základnu. 

Jménem harrachovských dobrovolní přejeme všem poklidný 
rok 2021 a vedle přání pevného zdraví také „vinšujeme“, aby 
se, pokud možno, s naší zasahující jednotkou potkávala veřej-
nost jen u příjemných věcí, a ne u těch, které jsme tu během 
celého loňského roku popisovali v rámci této rubriky. 

M a r t i n  S o u k u p

Výjezdy harrachovských hasičů 
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Podzimní a zimní příprava byla 
velice náročná kvůli pandemii 
Covid-19. Do půlky října jsme 
se účastnili přespolních závodů 
a společných tréninků. Bohužel 
situace nám neumožňuje trénovat 
podle našich představ jak společ-
ných tréninků, tak ani sníh nám 
moc nepřeje.  Měli jsme v plánu 
soustředění tady v Harrachově / 
Jakuszycích na sněhu, ale bohužel 
nám nebylo přáno. Využili jsme 
alespoň 3 dny na Jizerkách, kde se 
dalo lyžovat na začátku prosince. 
Bohužel nemůžeme ani trénovat 
na kolečkových lyží kvůli bezpeč-
nosti dětí na silnici. Nyní čekáme 
na sníh a na závody, které doufá-
me, že nám dovolí.
Od listopadu máme další trenér-
skou posilu v našem týmu, a to 
Tomáše Kučeru, jsme velice rádi, 
že přijal naší nabídku.

Všem přejeme všechno nejlepší, 
hlavně zdraví do nového roku 
2021!

ZE SPORTU

Kamínek je naše školka, zná ji každý 
kluk i holka, třídy plné dětí máme 
a na všechny se usmíváme.

I přes nelehkou dobu, kterou teď všichni 
prožíváme, se snažíme za dodržování 
daných opatření neochudit děti ze školky 
o žádné předem naplánované akce a o žád-
né činnosti a aktivity, na které jsou zvyklé 
a těší se na ně.
V MŠ je klidná a radostná atmosféra jak 
mezi dětmi, tak mezi celým kolektivem.
Všechny naplánované akce byly uskutečně-
ny, sice bez účasti rodičů, ale dětem se moc 
líbily.
V září byla vyjížďka vláčkem po okolí Harra-
chova, loučení se sluníčkem a kloboukový 
den.
5. října jsme společně ve zvířecích kostý-
mech oslavili Den zvířat.
Adventní čas jsme zahájili pečením perníč-
ků a zdobením stromečku. Také jsme vyzdobili okna MŠ dětskými výtvory.
4. prosince přišel do MŠ Mikuláš, anděl a čert. Všechny děti dostaly bohatou nadílku (ze sponzorských darů).
Poslední letošní akcí bylo sváteční dopoledne u stromečku s nadílkou a zpíváním koled.

Přejeme všem do roku 2021 hlavně zdraví.

Kolektiv MŠ Kamínek, Harrachov

ZPRÁVY ZE ŠKOLKY



A přece se skáče
V těchto dnech uplynul rok ode dne, kdy jsme jako zástupci LTBK Harra-
chov podepsali smlouvu o převodu podílu ve společnosti Areál skokanských 
můstků Harrachov, o. p. s., od Českého olympijského výboru. První cíl, a to, 
že se v Harrachově znovu obnoví provoz (alespoň provizorně) na skokan-
ských můstcích, se podařil. Od ledna do půlky března 2020 se na můstcích 
K40 a K70 odskákalo téměř pět tisíc skoků, kdy můstky využili skokani 
a kombiňáci všech klubů v ČR, ale i zahraničí. Bohužel sezónu ukončilo po 
zdařilém uspořádání Mistrovství ČR opatření v souvislosti s koronavirem. 
Plánovaná oslava 100 let skoků na Čerťáku už se uskutečnit nemohla, ale 
my jsme se rozhodli ji přesunout na prosinec 2020. To byl náš plán na 
začátek následující sezóny, ale hlavním cílem bylo zprovoznění můstku 
K90, který je zásadní pro přípravu dorosteneckých, ale i seniorských 
družstev. Samozřejmě stav můstku vyžadoval mnoho opravných prací 
a samozřejmě i nemalé finanční prostředky. Samostatný provoz areálu 
byl hrazen zejména z rozpočtu obou úseků Svazu lyžařů ČR, ze Sbírky 
na záchranu můstků LTBK, financováním od sponzorů a z hospodář-
ské činnosti společnosti. Město Harrachov upravovalo běžecké tratě. 
Avšak na rozsáhlou opravu devadesátky by finance nestačily. Absol-
vovali jsme několik jednání s hejtmanem a náměstkem hejtmana 
Libereckého kraje, kteří vstřícně k žádosti o podporu přistoupili a vý-
sledkem byl zisk dotace na zprovoznění můstků. Společně s naším 
areálem získali finance i desenští a lomničtí provozovatelé můstků. 
Za tuto rozhodující podporu moc děkujeme a věříme, že Liberecký 
kraj bude nadále provoz areálu v Harrachově podporovat. 
A tak jsme se s našimi pracovníky a brigádníky pustili hned do 
práce a rozebrali jsme a zlikvidovali staré shnilé bednění u dopadu, 
provedli nátěry konstrukcí, opravy výdřev a zábradlí, jak pravil po-
sudek statika. Ovšem na zásadní část rekonstrukce, vybudování nového bednění u můstku bychom nestačili. Proto jsme velmi rádi, 
že jsme se domluvili s firmou MaM stavby, Michalem a Milanem Ptáčníkovými, kteří zámečnické, svářečské, tesařské i truhlářské 
práce se svými pracovníky provedli. Dokončovací práce probíhaly již za nepříznivého počasí, ale byly včas a kvalitně dokončeny. 
Kromě toho naši kluci provedli opravu bariér nájezdů K40, K70 a K90, opravu u dopadů K40 a K70, nové startovací lavičky, opravy 
frézovacích zařízení a mnoho dalších prací. Náročná byla zejména výroba nové originální nájezdové stopy můstku K40, kde není 
chlazení a se stopou byly v loňské sezóně problémy. Základ stopy tvoří plastové půlmetrové desky, které jsme se Standou přivezli 
z Oberwiesenthalu, ze kterých byly odstraněny plastové nopy a do děr byly osazeny nerezové vratové šrouby s podložkami a matka-
mi v počtu téměř 1 400 ks! Vše bylo po důkladném Bohoušově zaměření připevněno do opravené prkenné plochy nájezdu. Boční 
vymezení stopy tvoří jasanové lišty firmy Hnyk z Jablonečka. Okolí stopy bylo opatřeno modrým kobercem a již z dálky vypadá 
nájezd jako nový. 
Také stopa na K70 má svůj vývoj. Snažíme se najít co nejekonomičtější realizaci a provoz. Stopou se zabýval i někdejší úspěšný kom-
biňák a dnešní podnikatel David, který zkoušel ledové bloky včetně vylisované stopy vyrábět v mrazácích a pak je poskládat na nájezdy 

můstků. Tato idea nebyla zatím realizována, ale je to dobrý 
záměr do budoucna. 
Přes léto probíhaly rovněž opravy a údržba vleku s výmě-
nou napínacího lana, vše probíhalo v režii Jirky Doležala 

a bylo ukončeno revizí a proškolením. 
Byla rovněž provedena oprava chlazení, doplnění chladicí 
kapaliny a zprovoznění chlazení. Děkujeme klukům ze 
Sportovního areálu, kteří nám v této činnosti, ale i v jiných 
pracech a odbornými radami pomáhají, spolupráce je velmi 

dobrá a jsme za ni rádi.
V loňském roce proběhla výroba sněhu pomocí zasněžova-
cích tyčí od Sportovního areálu Harrachov, a. s., a pomocí 

děla zapůjčeného Spartakem Rokytnice. Úpravu tratí zajišťo-
valo město Harrachov. Všem mnohokrát děkujeme. Naším cí-
lem bylo však mít k dispozici moderní výkonná děla, která jsou 

schopná vyrábět sníh již za teplot lehce pod nulou. Absolvovali 
jsme několik jednání s mnoha nabídkami na odprodej i proná-
jem děl. Nakonec nám vyšla vstříc polská firma Supersnow, kte-
rá nám i pomocí kontaktů na PZN zapůjčila dvě výkonná děla. 
Společně se čtyřmi zapůjčenými tyčemi od Sportovního areálu 
jsme byli vybaveni a jen jsme čekali na mráz. Sněžení ani mrazu 

jsme si mnoho neužili, ale využili jsme každou možnou minutu, 
kdy byla výroba sněhu možná a podařilo se vytvořit několik sluš-
ných hromad na dojezdu i u nájezdů. Naši pracovníci společně 

ZE SPORTU
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se skokany, kombiňáky a trenéry 
z Dukly upravili nájezd K70, ná-
sledně jsme vše prolili vodou a do 
již chlazené plochy jsme začali 
postupně frézovat stopu. Bohužel 
následné teplé a deštivé počasí 
sníh likvidovalo a předpověď byla 
velmi špatná. Došlo k zásadnímu 
rozhodnutí a v pátek ráno začalo 
rozhrnování hromad na dojezdu. 
Nevyšly ani optimistické, ani 
pesimistické prognózy a sníh 
po téměř celodenní práci Karla 
a Leitwolfa stačil na dopady K40 
a K70. A tak v sobotu mohly pro-
běhnout první skoky. O víkendu 
skákalo na obou můstcích téměř 
50 skokanů z českých oddílů, ale 
i polského Szczyrku. Od té doby 
se na můstcích skáče několik dní v týdnu a oba můstky jsou 
plně využity. My jsme s technikou připraveni a čekáme na 
mráz, abychom mohli připravit i můstek K90. V současné 
době je náš areál prakticky jedinou funkční lyžařskou plo-
chou v širokém okolí a bílá plocha se zeleným okolím vypadá 
úžasně.
Bohužel nás opět zasáhla další vlna a blázinec okolo korona-
viru a tréninky musí probíhat odděleně po skupinách. Přesto 
se snažíme všem vyhovět, aby byl trénink umožněn. Náš 
plánovaný prosincový závod společně s přesunutou oslavou 
100 let skoků na Čerťáku nemůže proběhnout ani na druhý 
pokus. Je to smutné. „Můžeme o tom vést spory, můžeme 
s tím nesouhlasit, ale to je tak všechno, co se proti tomu dá 
dělat.“(JC) Musíme akceptovat situaci, jaká je. Věřme, že se 
po svátcích situace zlepší, zprovozníme i třetí můstek a sezó-
na proběhne společně se závody ku spokojenosti všech. 
Ještě jednou bych chtěl poděkovat všem, kdo nás podporují 
a bez nichž by provoz můstků nebyl možný. Kromě Svazu 

lyžařů ČR, úžasných fanoušků 
a přispěvatelů veřejné sbírky 
LTBK a podpory sponzorů 
jsme přesvědčeni o další podpo-
ře od Libereckého kraje, města 

Harrachov a dalších, kterým 
na fungování areálu klasického 
lyžování v Harrachově záleží. 
Děkujeme za spolupráci a podpo-
ru Sportovnímu areálu a dalším 
klubům a subjektům. Věříme, že 
tato i následující sezóna proběh-
nou v plném rozsahu na můstcích 
i tratích, i když v provizorních pod-
mínkách na zchátralých zařízeních. 
Naše motto „A přece se skáče“ je 
jasné! Není potřeba hledat důvody, 
proč to nejde, naopak hledat a na-
cházet srdcaře a nadšence, kteří vědí, 

že „slovo nejde neexistuje“.
V současné době vrcholí práce na studii a studii proveditel-
nosti revitalizace areálu klasického lyžování v Harrachově, 
jejichž zadavatelem a investorem je Liberecký kraj a zpra-
covatelem polská firma Archigeum. Cílem studie je podklad 
pro zisk financí na projekční práce a následně financování 
celkové rekonstrukce a revitalizace areálu, aby zde co 
nejdříve vzniklo světové středisko klasického lyžování a do 
Harrachova se opět vrátily vrcholné lyžařské soutěže včetně 
letů na lyžích.

Skol, ať to frčí!
Všem příznivcům skokanských můstků, běžeckých tratí 
a lyžování, občanům i návštěvníkům Harrachova přejeme 
vše nejlepší v roce 2021, hlavně zdraví a štěstí.

f o t o  a  t e x t :  z a  A r e á l  s k o k a n s k ý c h  m ů s t k ů 
 H a r r a c h o v,  o .  p .  s .
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ČEZ Jizerská 50 snižuje kapacitu a uzavírá 
Padesátý čtvrtý ročník ČEZ Jizerské 50 
po dohodě s ministerstvem zdravotnictví 
dozná výrazných změn. Do závodu je 
aktuálně přihlášeno přes 5 000 účastní-
ků, další již nepřibudou. Pořadatelé byli 
nuceni z důvodu zhoršující se situace 
koronavirové pandemie snížit kapacitu, 
a uzavřít tak registrace. 
Již začátkem podzimu organizátoři 

informovali, že s ohledem na nestabilní 
epidemickou situaci v České republice 
připravují více možností podob závodu. 
Po jednání se zástupci ministerstva zdra-
votnictví se nyní rozhodli pracovat s va-
riantou závodu, kdy se co největší počet 
závodníků dostane na svou registrovanou 
trať, a přesto se potká co nejmenší počet 
lidí na trase i v zázemí závodu. 

Pořadatelé aktuálně dělají všechno pro 
to, aby již registrovaní účastníci o svůj 
závod nepřišli. Vzhledem k omezené 
kapacitě ale není možné další přihlašovat. 
Jedině tak bude možné 54. ročník závodu 
uspořádat s dostatečnými hygienický-
mi opatřeními, zajistit rozestup mezi 
skupinami závodníků a jejich bezpečnost 
v zázemí i na trase.
Nedělní hlavní závod ČEZ Jizerské 50 na 
50 km a páteční Benzina Sprint, určené 
profesionálním účastníkům meziná-
rodního seriálu Visma Ski Classics jsou 
i nadále v původním programu. V neděli 
14. února ráno bude závod světové elity 
přenášet Česká televize. Diváci tak o ten-
to tradiční zážitek a přenos plný krásných 
záběrů na Jizerské hory nepřijdou.
Jednání s ministerstvem budou pokračo-
vat v polovině ledna. Po nich by mělo být 
definitivně jasné, jak bude letošní ČEZ 
Jizerská 50 vypadat jak pro hobby, tak 
pro elitní běžce, ale také pro všechny fa-
noušky běžeckého lyžování. Organizátoři 
budou o všem neprodleně informovat.

ZE SPORTU

Seriál ČEZ SkiTour odkládá první dva závody, 
registrace ale běží dál
Největší český seriál v běhu na lyžích, ČEZ SkiTour, do kterého pa-
tří i Jizerská 50, musí z důvodu zpřísňujících se opatření přesunout 
první dva závody na pozdější terrmín. Bedřichovský Night Light 
Marathon se pojede místo 8.–9. ledna v rozmezí 19. a 21. února 
(konkrétní datum v tomto rozmezí bude upřesněno v průběhu 
ledna). Zadovská 30 se z původního třetího lednového víkendu 
(16.–17.1.) přesouvá na polovinu března (13.–14. března).  

Ostatní závody seriálu se snad uskuteční v plánovaných termínech. 
Seriál tak odstartuje poslední lednový víkend Karlovskou 50 ve 
valašských Beskydech. Finální podoba závodů bude záviset na 
aktuálním vývoji, který je v tuto chvíli složité odhadovat, a také 
na další schůzce s ministerstvem zdravotnictví, která proběhne 
v polovině ledna. Pro další informace sledujte web www.jiz50.cz 
a www.ski-tour.cz nebo na sociální sítě závodů.

R i c h a r d  Va l o u š e k

liberec.rozhlas.cz102.3 FM | R-LBC

ŠŤASTNÝ A ÚSPĚŠNÝ ROK 2021 
VÁM PŘEJE ČESKÝ ROZHLAS LIBEREC

INZERCE-PROSINEC-LIBEREC-1-2a4.indd   1 10.12.2020   10:13:02
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Nejmodernější biatlonové a běžecké středisko 
jen 4 km od Harrachova

Jen 4 km od Harrachova vyrůstá 
nejmodernější biatlonové a běžecké 
středisko v Evropě.
Jakuszyce - Dolnośląskie centrum 
sportu má být dokončeno již  
v II. čtvrtletí roku 2021.
Moderní nízkoenergetické budovy 
se zelenými střechami, ve kterých 
budou všechny potřebné prvky pro 
profesionální i amatérské sporty. Na 
jedné straně šatny a mazací míst-
nosti na lyžích, na druhé straně VIP 
místnosti, konferenční a stravovací 
zařízení. K dispozici bude také tělo-
cvična pro trénink hráčů volejbalu 
a basketbalu.
Plánováno je také 38 hotelových 
pokojů s hypoxickými komorami, 
turistický hotel se 190 lůžky, wellness 
centrum s tělocvičnou a bazénem. 
V létě bude k dispozici hřiště s umě-

lou trávou a atletickými dráhami (200 a 60 m), které v zimě budou sloužit jako zimní mini stadion pro výcvik dětí a mládeže. Zaří-
zení bude vhodné i pro paralympioniky. V blízkosti bude velká půjčovna lyží, která bude v létě také půjčovnou jízdních kol. Vlaková 
zastávka umožní počkat na vlak pod střechou.
Kromě toho budou vybudovány také moderní běžkařské trasy včetně úseku, na kterém můžete v létě jezdit na kolečkových lyžích. 
K dispozici bude také moderní střelnice a podzemní parkoviště pro více než 150 automobilů. Pokud vše půjde podle plánu, a zatím 
to tak vypadá, bude stavba dokončena v létě 2021. Investiční náklady činí 150 milionů PLN. (910 000 000 Kč).

f o t o  a  t e x t :  z d r o j :  w w w. h a r r a c h o v - i n f o . c z
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NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY

NOVINKY
T. Westover – Vzdělaná 
Tara Westover poprvé vkročila do školní třídy, když jí bylo sedmnáct. K lékaři poprvé zašla ještě o několik let později. Vyrůstala na 
samotě v horách v americkém státě Idaho, v rodině mormonů a náboženských fanatiků – psychicky nemocný otec se připravoval na 
konec světa, hromadil zásoby a nedůvěřoval státním institucím a vládě, matka se živila jako bylinkářka, léčitelka a asistentka při do-
mácích porodech. Tara pracovala s otcem na šrotišti, kde jí dnes a denně hrozil úraz, pomáhala matce vyrábět tinktury, starší bratr ji 
týral. Postupně dospěla k rozhodnutí, že jedinou možností je vzbouřit se a odejít z domova. Sama se připravila na přijímací zkoušky 
a byla přijata na univerzitu. Poté studovala na Harvardu a v Cambridgi, kde získala doktorát. Cesta ke vzdělání ovšem znamenala 
rozkol s rodinou. Tara zjistila, že vzdělání má osvobozující moc, ale zároveň poznala, jak vysokou cenu je za něj nucena zaplatit.

T. Halík – To že byl život? 
V autobiografické knize Tomáše Halíka sledujeme autorovo dětství, atmosféru 
rodinného zázemí a jeho vysokoškolská studia na pražské filozofické fakultě v době 
pražského jara. Po této zdánlivě příznivé době přichází ostrý zlom, když se autorovy 
životní osudy svazují s prostředím „podzemní církve“ i bytových seminářů. Obojí 
ilustruje dobu „normalizace“ i ústrky, kterým bylo prostředí disentu vystaveno ze 
strany režimu. Napínavý příběh pokračuje jak v dobách těsně předrevolučních, tak 
během událostí sametové revoluce. Životní příběh provázejí osobní vzpomínky na 
zajímavé osobnosti, např. Jana Patočku, Václava Havla, Jana Pavla II. nebo tibetské-
ho dalajlámu.

Detektivní romány
L. Kepler – Zrcadlový muž
A. Mayne – Temný vzorec
V. Vondruška – Pomsta bílého jednorožce
Thriller
A. Brennan – Třetí na řadě
Společenský román
T. Lanoye – Třetí svatba
Psychologické romány
J. Picoult – Je to i můj život
A. Gravensteen – Pohyby ledu
Romány pro ženy
J. Bailyss – Dvanáct vánočních schůzek
J. Caplin – Hotýlek na Islandu

R. Anderson – Snoubenec mé sestry
Autobiografické příběhy
T. Westover – Vzdělaná 
F. Rožek – Gump: pes, který naučil lidi žít
Humoristické povídky
H. Pawlovská – Zážitky z karantény
Historické povídky
M. Vrba – Kolem Jakuba
Životopis
T. Halík – To že byl život?
Populárně-naučná publikace
M. Scholleová – Hysterie umění

Pohádky
D. Krolluperová – Sněhová víla
A. Mikulka – Pohádkový výprodej
Pohádkové příběhy pro děti
A. Čálková – Do průvanu za uši tatínci se 
nevěší
Dobrodružný příběh pro děti
K. Rundell – Dobrodruh 
Populárně-naučné publikace pro děti
M. Rezková – To je metro, čéče!
R. Troiano – 20 výjimečných dívek, které 
změnily svět
J. Olivieri, R. Troiano – 20 výjimečných 
kluků, kteří změnili svět

NOVÉ KNIHY

D. Krolluperová – Sněhová víla
Sněhová víla přichází tak jako každý rok na zem, aby dohlížela na sněžení. Zlý čert 
však na ni seslal kouzlo, které způsobí, že je jí taková zima, že nemůže pracovat. Víla 
se od moudrého výra dozví, že ji může zachránit jedině petrklíč. Všude za okny jsou 
však jenom vánoční hvězdy či vánoční kaktusy. Víla je zoufalá. U kostela ji však uvidí 
malý chlapec a vezme ji do dlaní. Jmenuje se Petr a má zvláštní příjmení – Klíč…

ČTENÁŘ ROKU 2020
V kategorii dospělých se nejpilnější 
harrachovskou čtenářkou roku 2020 
stala paní Miloslava Rusová, která 
přečetla 162 knih. V kategorii dětí 
vyhrála stejně jako loni Helenka 
Jiroušová. Ta měla 138 výpůjček. 
Počet přečtených knížek stoupl, mám 
z toho radost a srdečně gratuluji! 
Kromě diplomů a krásných cen si obě 
milovnice knížek odnesly i registraci 
do knihovny na rok 2021 zdarma. 
Šanci mají všichni čtenáři, na konci 
letošního roku se ceny budou rozdá-
vat zas!

Milí čtenáři a nadšení knihomolové,
přeji vám šťastný start do nového roku a doufám, že i letos povedou vaše kroky do harrachovské knihovny. Každý čtenář, který se u nás 
v knihovně zaregistruje, si může nejen vypůjčit libovolný počet knížek, ale také tím podpoří čtenářské besedy, pořádání kulturních akcí 
a soutěží, nákup výher pro děti apod. Měsíčně to vyjde jen na 5 nebo 10 Kč! Tak se zastavte, v knihovně jste vždycky vítáni.       

                                                                 Michaela Holmerová
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SOUTĚŽ PRO DĚTI

Nejpůjčovanější knížkou v roce 2020 byl v harrachovské 
knihovně historický román Poslední láska císaře Karla od Hany 
Whitton. Na druhém místě se umístil český román Petry 
Dvořákové Chirurg a na třetím románová kronika Šikmý kostel, 
jejíž autorkou je Karin Lednická. V žánru dětské literatury se 
vítězem stal Ilustrovaný atlas neuvěřitelných faktů o zvířatech, 
který nádherně zpracovala Švédka Maja Säfström a skvěle se 
půjčoval i loni.  
Pak si děti domů nadšeně odnášely pohádky o léčivých 
rostlinách Vílí býlí (R. Socha) a vyprávění o hravém štěňátku 
Zprávy z pelíšku (D. Krolupperová).

S vánoční rozplétačkou si skvěle poradili: O. Martin, 
H. Jiroušová, M. Jirouš, I. Kočíbová, N. Lukešová  

a N. Gieslerová. Gratuluji! 
Na leden jsem pro děti připravila početní rébus.

UPOZORNĚNÍ
Pokud bude knihovna v rámci protiepidemických opatření 
uzavřena, knížky je možné si půjčovat a vracet prostřednictvím 
služby Knihy za dveře. Na dveřích knihovny je nový zvonek, kde se 
i bez předchozí domluvy v obvyklých otevíracích hodinách dozvoní-
te a své výpůjčky si vyměníte.

INZERCE
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hledáme do svého týmu šikovného, 
ochotného a pracovitého lov ka na pozici:

PRACOVNÍK 
DO VÝROBY

SE IZOVA  
VE VÝROB

PRACOVNÍK 
ÚDRŽBY

Mimo ádné 
prémie

Výplata vždy pravideln  
a v as na ú tu

Vst ícné 
pracovní prost edí

Penzijní 
p ipojišt ní

+3 DNY

Bezúro né 
p j ky

Závodní 
stravování

3 dny 
sick-days

Nadstandardní 
ochranné od vy

NEM JTE STRACH O PRÁCI, !

P IDEJTE SE K NÁM JIŽ DNES!

Jsme eská  rma EMBA Paseky nad Jizerou s tradicí výroby 
již 138 let a silným vztahem k regionu. Naše ekologické 
výrobky najdete v mnoha kancelá ích a archivech po celé 
Evrop . Jelikož chceme i nadále bezvadn  podporovat naše 
zákazníky v dosahování jejich cíl ,

Kontaktujte nás na tel. 725 350 547, e-mailem na prace@emba.cz  
www.emba.cz/kariera

EMBA, spol. s r. o.,  Paseky nad Jizerou
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HARRACHOVSKÉ SKIMO 2021 ANEB  
HARRACHOVSKÁ NOC POD HVĚZDAMI

Rádi bychom vás pozvali na otevřenou akci SkiMo 
Harrachov aneb Harrachovská noc pod hvězdami, 

která se uskuteční 6. 2. 2021 v Harrachově. 

Akce pro zkušené i začínající skialpinistické dvojice 
povede přes území Harrachova a Krkonošského  

národního parku a nabízí unikátní zážitek.

SKIMO 2021 / 6. 2. 2021 
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Za odbojovou činnost ve 2. světové válce byl Ing. Ludvík Šablatura několikrát oceněn medailí nebo diplomem. Dostal ocenění 
od ministra obrany, hejtmana Libereckého kraje i od prezidenta ČR. Vše mu dělá radost – já mu říkám: „Teď je ti 96 let, když 
vydržíš do 100 let, nebudou už mít nikomu co dát, všechna ocenění dostaneš ty!“ Ale největší radost mu udělali kamarádi 
z Československé obce legionářské, když mu připravili knížku „Něco ze vzpomínek na odboj za 2. světové války“ spolu s vy-
znamenáním k 75. výročí. Akce se zúčastnil ředitel KVV Liberec pplk. Brázda, spoluautor knihy a vedoucí projektu válečných 
veteránů.
To je část jeho života, ale my Harrachováci jej známe úplně z jiné stránky. Po studiích a základní vojenské službě nastoupil 
u nás v Harrachově na Lesním závodě jako úředník a potom dlouho zastával funkci hlavního inženýra. Oženil se, postavil dům, 
vychoval dvě děti, dceru Petru a syna Luďka. Závodil v severské kombinaci, zapojil se v práci lyžařského oddílu, kde trénoval 
malé sdruženáře. Velmi se zasloužil o položení 1. umělé hmoty v ČR na můstek K-32. Když se měl stavět v Harrachově můstek 
pro lety na lyžích, společně s Mildou Bělonožníkem se o vše nejvíce zasloužil. V roce 1983 byla u nás velká sláva – tisíce diváků 
přišlo fandit Pavlovi Plocovi. Mistrem světa se stal závodník NDR Klaus Oswald, ale 2. místo a světový rekord vytvořil náš 
Pavel – 181 m. Tisíce diváků tleskalo Harrachovákům za tento zážitek – máme největší můstek na světě!

Po MS v roce 1983 se zde utvořila nová velká parta lyžařských nadšenců 
a odborníků – Ing. Jarda Semerád, Ing. Miloš Balabán, předseda OV 
Ing. Ludvík Šablatura, místopředseda OV Wolf Slavík, Horst Slavík velitel 
můstku, dále Láďa Mach, Herbert Burger, Míla Kos, Josef Beran – děvčata 
Hanka, Manka, Brigita, Pavel Ploc starší atd. Mezi lety 1983–1996 jsme 
uspořádali 2x MS, několik světových pohárů a MS juniorů. Každý rok MČR 
ve skoku na lyžích a severské kombinaci od žáků po veterány. Od roku 
1995 zde začíná nová parta mladíků Ing. Karel Dolejší, Josef a Stanislav 
Slavíkovi, Jiroutek, Tuček, Bartoš, Jitka Pánková, Franta Střelec a další. 
Vyvrcholení našich činností bylo MS L 2014.
Každý týden se alespoň s kamarádem Šablaturou setkáme, vzpomínáme na 
to, co bylo, a držíme palce těmto mladíkům a Městskému úřadu v Harrachově, 
aby co nejdříve sehnali peníze na obnovu všech můstků v Harrachově. Největší 
radost Luďkovi dělá vnuk Petr, který jako junior závodí v severské kombinaci.

f o t o  a  t e x t :  Wo l f g a n g  S l a v í k

Ludvík Šablatura: 1. 12. křest knihy 
Něco ze vzpomínek na odboj za 2. světové války

PŘIŠLO DO REDAKCE



SPOLEČENSKÁ KRONIKA

V této rubrice jsou zveřejňováni ti jubilanti, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté výročí své-
ho narození, a to počínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let zveřejňujeme každý rok. Ti z vás, 
kteří si nepřejete, aby Vaše maličkost byla ve společné kronice zmíněna, sdělte, prosím, svůj požadavek 
na tel.: 481 528 133 nebo na e-mail: zpravodaj@harrachov.cz. Děkujeme.

ŽIVOTNÍ JUBILEUM SLAVÍ – LEDEN 2021

Nováková Valerie    91 let

Lisičanová Marie    89 let

Schindlová Vlasta   82 let

Hronová Iva    80 let

Pelikánová Hana    70 let

Kučerová Ilona    70 let
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JAKÝ BUDE VÁŠ ROK 
2021? VÁŠ ROK ZNAČÍ 
PRVNÍ TŘI SLOVA,
KTERÁ UVIDÍTE.

Výhercem soutěže z minulého měsíce: 
Jitka Pánková 
Gratulujeme!
Výherce v celoroční soutěži a s nejhezčí 
vánoční výzdobou bude zveřejněn 
v příštím čísle.

JUBILANTI

OPUSTILI NÁS – LISTOPAD 2020

Jeníková Daniela    77 let

Kutman Tomáš    47 let

Machová Ivanka    76 let

Rieger Eugen    86 let



MŠ KAMÍNEK


